
  

 

                    Proces – Verbal 

            Încheiat azi 29.01.2020,  la ședința ordinară   a Consiliului local Liești 

 

 

 Prezenți: 13 consilieri. Absenți   nemotivat , conf. art. 137, alin. (2) din Codul 

Administrativ: Cristea Costică, Damian Adrian, Mitu Vasile, Panaite Gheorghe. 

  Președinte de ședință este dl. Tecuță Costel 

               Procesul  verbal din ședința anterioară se  supune discuției și este aprobat cu vot unanim.  

  

            Ordinea de zi propusă: 

        I.  PROIECTE DE HOTARARI  PRIVIND:    

1. - aprobarea planului anual de acţiuni sau lucrări de interes local pentru anul 2020 

2.- punerea la dispoziţia concesionarului a terenurilor necesare pentru realizarea obiectivelor 

aferente sistemelor de distribuţie a gazelor naturale pe toată durata concesiunii, precum şi a 

terenurilor necesare organizării de şantier pe durata realizării investiţiei ”Înființare rețea de 

distribuție  gaze naturale în comuna Vulturu, județul Vrancea 

3. - modificarea și completarea Hotărârii nr. 39 /30.10.2019 privind aprobarea studiului de 

fezabilitate  și a indicatorilor tehnico-economici rezultați din Studiul de fezabilitate, precum și a 

unor obligații și a cheltuielilor  aferente proiectului „Sistem de management integrat al deșeurilor 

în județul Galați” 

4.- propunerea calificativului la evaluarea performanţelor profesionale individuale pentru  secretarul 

comunei pentru anul 2019 

II. INTERPELARI, CERERI INFORMARI 

          a) -propuneri pentru întocmirea proiectului de buget local pentru anul 2020 

 b)- informare privind inițierea procedurilor de concesionare a pășunii comunei 

Dl.  Primar: față de convocarea inițială, se prezintă proiectele de hotărâri de la pct. 2,3,4, 

necesare a se dezbate pentru încadrare in termenele legale impuse prin legislație (evaluare secretar, 

teren pentru investiție gaze - com. Vulturu), ghidul solicitantului (Ecoserv). 

 Se supune la vot ordinea de zi și se aprobă cu vot unanim. 

 Se trece la ordine de zi. 

 

 Pentru că în sala  sunt crescători de animale și reprezentanți ai acestora,  dl.  Primar propune 

să se înceapă cu pct. II, b). Întreabă pe cei prezenți în sală cum doresc să utilizeze pășunea. Crede 

că vacile trebuie să rămână în asociație, o altă variantă nefiind fezabilă în utilizarea pășunii. E clar 

că nu se pot repartiza suprafețe mici pentru fiecare deținător de bovine, nu s-ar putea exploata. 

Pentru oi , pășunea poate fi atribuită pe zone și parcele. Înțelege că interesul și contradicțiile 

existente își au originea în existența subvenției, care se poate lua numai cu respectarea legislației , 

inclusiv la închirierea  pășunii. 

 Dl. I. Zlotea: asociația a fost penalizată pentru nereguli constatate de APIA, nereguli care 

în opinia sa nu-i erau opozabile. Membrii asociați nu și-au făcut treaba. Pentru asta crede că pășunea 

trebuie dată separat.  

Dl.  Primar: să se înțeleagă între ei membrii asociației. 

Dl.  Secretar: există acum amenajament pastoral și reguli stricte ce trebuie respectate. Nu se poate 

atribui pășune separat pentru fiecare deținător de bovină.  Fără asociere în exploatare, nu e posibilă 

închirierea pășunii pentru bovine. 

Dl. T. Costea. Se poate face o lotizare, cu licitația loturilor, în cazul celor cu animale mai multe. Dar 

cum  le împarți ?! 

Dl.   Secretar: nu doar asta e problema, ci cum le exploatezi după aceea ?! Facem ca la pădure, 

punem in posesie 1 m latime pe 800 m lungime și cum alegem copacii ?! In cazul de față, cum 

pășunăm  pe limite artificial create ?! 

 Dl. Gheorghită Grosu: e simplu, lăsăm deoparte teren pentru vacile satului, restul îl punem pentru 

cei cu vaci multe.  



Dl.  Secretar: și pt.  vacile satului cum se atribuie pășunea, respectând legislația ?! Fiecare cu 

interesul lui, dar legea trebuie respectată și lucrările din amenajament trebuie executate. 

Dl.  N. Mișu : pentru a se lua o hotărâre, trebuie să se depună documente. Avem amenajament, să-l 

respectăm ! 

Dl. T. Costea: trebuie promovată repede hotărâre pentru pășune. Dar mai înainte, trebuie să existe 

acordul crescătorilor pentru soluția propusă. Să nu se paseze răspunderea. Consiliul local își asumă 

doar rolul de arbitru și de aplicare a legii în ultimă instanță. Și, în perspectivă, executivul trebuie să 

verifice respectarea condițiilor din contract. 

Dl. D. Coman: dacă se lotizează, se poate atribui direct ? 

Dl.  Primar: dacă există o înțelegere prealabilă a deținătorilor de animale, se poate. Cu privire la 

calculul  încărcăturii/ha, să se aibă în vedere că se iau în considerare vacile  , nu și vițeii. Principiul  

e valabil și in cazul oilor, pentru miei. 

 Dna prof. S. Susanu, dir. Școala nr. 2, supune atenției consiliului problemele cu care se 

confruntă în școală. Arată că elevii rromi sunt indisciplinați și generează probleme  , afectând 

desfășurarea programului școlar. Au avut loc și  distrugeri ale mobilierului școlar. Consideră că 

angajarea unui mediator școlar ar putea rezolva problema. 

Dl.  Primar: trebuie găsit un țigan care să fie respectat de comunitate, cu care școala să  colaboreze 

atunci când sunt evenimente.  Mediator dintre cei din Liești nu găsești, că nu au pregătirea necesară. 

Dl. D. Coman: situația indisciplinei în școli e generalizată, soluția trebui căutată pe toate palierele 

de decizie. 

Dl. T. Costea: problema în școală sunt părinții, nu copiii. Aici trebuie intervenit. 

Dl.  Primar. Trebuie chemat bulibașa la școală, unde împreună cu comisia de învățământ , primarul 

și reprezentanții școlii, se pot identifica soluții .  

Dl. N. Mișu : trebuie ca directoarea să anunțe ISJ Galați. 

Dl.  Primar: și ISJ ce va face? 

Dl.  Secretar: ce măsuri de sancționare s-au luat de către școală. Regulamentul școlar e clar, măsurile 

sunt la îndemână, de ce directorul sau, după caz,  consiliul de administrație nu aplică ce au la 

îndemână ? Se poate merge până la exmatriculare, pentru abateri grave și repetate. 

Dl. Ghe. Ștefan ș.a. consilieri :  afectează numărul de elevi și norma didactică. 

Dl.  Secretar: atunci să se  asume consecințele. 

Dl. N. Mișu : avem profesori de română și istorie ? Unde au fost la evenimentele ce trebuiau marcate 

? 

Dl.  Primar: noi asigurăm profesorilor tot ce ține de atribuțiile noastre. S-a achitat prompt naveta. 

Observăm că ei nu răspund cu același interes. 

Dl. Ghe. Ștefan : a fost la ședința Consiliului de Administrație, unde s-au discutat probleme legate 

de nr.   de copii, ore, normă didactică, etc. Scăderea numărului de elevi este o realitate. La fel ca și 

interesul profesorilor pentru evenimentul din 24 ian.  La căminul cultural  au fost doar profesori 

pensionari. 

Consiliul solicită d-nei director să trimită o adresă oficială  către Primărie, dl.  Primar urmând a 

analiza oportunitatea angajării unui mediator școlar.  

 

 Dl. M. Scarlat, în calitate de președinte al Clubului Sportiv „SPORTING  LIESTI”, la care 

comuna Liești este membru asociat, solicită introducerea în bugetul local pentru anul 2020 și a 

sumelor  necesare sprijinirii  activității clubului.  Banii se solicită eșalonat , astfel că efortul financiar 

este și el eșalonat pe întregul an . Consiliul local este în măsură să decidă dacă este interesat să 

susțină clubul și să mențină echipa. 

 Dl.  Primar : avem și echipa de copii. 

 Dra. P. Gheonea : este de acord cu susținerea financiară a echipei de fotbal. Ne reprezintă cu 

cinste  și face performanță. 

 Dl. N. Mișu: dacă suma necesară e suportabilă și nu destabilizează bugetul, este în ordine. 

Dl. C. Dibu subscrie opiniei dlui N. Mișu. 

 Dl.  Primar: da, efortul bugetar pentru menținerea echipei poate fi susținut  fără să afecteze 

semnificativ investițiile propuse în proiectul  bugetul anului 2020. 

 Dl. T. Costea: se vede diferența între copii care fac sport și ceilalți copii. Are cel mai la 

îndemână exemplu la Grădinița nr. 3, unde terenul de sport se dovedește neîncăpător pentru copii 

din zonă. 

 Dl. C. Dibu: e bine ce s-a făcut, să se continue. 



 

 

1.- aprobarea planului anual de acțiuni sau lucrări de interes local pentru anul 2020 

Dl.  Primar: lucrările din plan sunt aceleași ca în anii anteriori. Nu sunt modificări. 

Cu vot unanim, proiectul de hotărâre este aprobat. 

 

2.- punerea la dispoziţia concesionarului a terenurilor necesare pentru realizarea obiectivelor 

aferente sistemelor de distribuție a gazelor naturale pe toată durata concesiunii, precum şi a 

terenurilor necesare organizării de şantier pe durata realizării investiţiei  ”Înființare rețea de 

distribuție  gaze naturale în comuna Vulturu, județul Vrancea 

Dl.  Primar: în ședința anterioară s-a discutat cererea primarului comunei Vulturu. 

Terenurile necesare realizării investiției se vor pune la dispoziția concesionarului, cu titlu gratuit. 

Investiția a obținut avizele necesare și prin hotărâre se completează documentele prin care  se poate 

obține finanțare. 

Se discută despre traseul rețelei de gaz: Fabrica de Zahar-DN 25, Str. Liviu 

Rebreanu, Stația de Epurare, până la viaduct. 

            Cu vot unanim, proiectul de hotărâre este aprobat. 

 

3. - modificarea și completarea Hotărârii nr. 39 /30.10.2019 privind aprobarea studiului de 

fezabilitate  și a indicatorilor tehnico-economici rezultați din Studiul de fezabilitate, precum 

și a unor obligații și a cheltuielilor  aferente proiectului „Sistem de management integrat al 

deșeurilor în județul Galați” 

Studiul de fezabilitate, precum și obligațiile și cheltuielile aferente proiectului „Sistem de 

management integrat al deșeurilor în județul Galați” au fost aprobate prin Hotărarea nr. 39 

/30.10.2019. Ca urmare a actualizării costurilor de operare pe perioada de analiza 2018-2047, cu 

anul 2018 ca an de bază şi rată de actualizare de 4%, Costul unitar dinamic (format din cele două 

componente „cost de capital” și „costuri de operare”) s-a redus. Scăderea Costului unitar dinamic 

implicit a dus la scăderea tarifelor şi taxelor, fiind astfel necesară actualizarea Planului anual de 

evoluţie a tarifelor şi taxelor. 

            Cu vot unanim, proiectul de hotărâre este aprobat. 

4.- propunerea calificativului la evaluarea performanţelor profesionale individuale pentru  

secretarul comunei pentru anul 2019 

  
Dl.  Primar: potrivit Art 597, alin.(2), lit. ”b” , se abrogă Legea nr. 188/1999 privind 

Statutul funcţionarilor publici, republicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 365 
din 29 mai 2007, cu modificările şi completările ulterioare, cu excepţia prevederilor art. 20, 201-
2010, ale art. 60 alin. (3), ale art. 601-604, 621-6213 şi ale anexei nr. 2 care se aplică pentru 
realizarea evaluării performanţelor profesionale individuale ale funcţionarilor publici pentru 
activitatea desfăşurată în anul 2019;Potrivit  prevederilor art.107 din Hotărârea de Guvern 
nr.611/2008, pentru aprobarea normelor privind organizarea si dezvoltarea carierei 
funcţionarilor publici, evaluarea performanţelor profesionale individuale pentru secretarul 
comunei se realizează de către primar, având alături de constatările obiective  asupra activității 
sale,  și  propunerea consiliului local. 

Am solicitat elaborarea unui raport de activitate a acestuia pe baza cerinţelor funcţiei 
publice de conducere şi compararea gradului de îndeplinire a obiectivelor individuale cu 
rezultatele obţinute în mod efectiv. Această solicitare s-a făcut  pentru aprecierea obiectivă a 
performanţelor profesionale realizate de secretarul comunei Liești.   Analizând acest raport de 
activitate,  , se poate constata că datele înscrise sunt reale și secretarul comunei a realizat 
atribuţiile aferente funcţiei publice de secretar , prevăzute în mod expres prin lege, cât şi 
atribuţii în domeniile conexe,  prevăzute în fișa postului. 

https://idrept.ro/00103070.htm


Rezultatele activităţii depuse le apreciez  ca foarte bune şi am convingerea că şi membrii 
consiliului local vor propune un calificativ profesional corespunzător rezultatelor obţinute. 

Se supune la vot calificativul “foarte bine”, propus de dl. Primar. Se aprobă prin vot 
unanim. 

II. INTERPELARI, CERERI INFORMARI 

-propuneri pentru întocmirea proiectului de buget local pentru anul 2020 

  

 Dl primar:  s-a publicat  un draft al  proiectului de buget pe anul 2020,care se găsește pe 

pagina primăriei, la care se așteaptă propuneri.  Funcție de cum vin repartizările de fonduri de la CJ 

și DGFP  pentru buget, precum și de alte urgențe, e  posibil să se solicite a se convoca comisiile de 

specialitate  pentru analiza proiectului de buget.  Propunerea de susținere a echipei de fotbal se va 

regăsi si ea în proiectul de buget. 

 

 

Nu mai sunt subiecte pe ordinea de zi. 

 

 Dl.  președinte de ședință declară ședința închisă. 

 

 

 

Președinte de ședință ,                                                                    Secretar general, 

 

Costel TECUȚĂ                                                                      Vasile AVADANEI 

 


